
 
 
 
 
 

BEHOUD INDUSTRIEBANEN 
 
 
 
 
Sinds vorig jaar zijn we in touw om banen in de industrie in Nederland te 
behouden.  Omdat besluiten over compensatieregelingen door de regering 

uitbleven  en men in  Duitsland en België volop  inzet op het ontzien van  industrie , hebben we bij de minister 
aangedrongen op actie en besluitvaardigheid. 
 
Toenmalig Minister Wiebes gaf aan dat dit probleem doorgeschoven wordt tot na de verkiezingen en de 
nieuwe regering  hier keuzes in moet maken. Ondertussen zijn de verkiezingen geweest en de grote 
hoeveelheid  verkiezingsprogramma’s  waarin  het doorbelasten van kosten aan de industrie wordt doorbelast 
baart onze grote zorgen. 
 
Natuurlijk willen we dat de vervuiler betaald en onze industrie voorop moet gaan lopen op de 
vergroeningsagenda maar willen dat dit niet ten koste gaat van de banen. 
De ons omringende landen beschermen hun industrie met lagere energiekosten. Om die reden hebben we 
opgeroepen om in ieder geval een gelijkspeelveld te behouden binnen de EU.  
Het planbureau voor de leefomgeving, WWW; PBL.nl heeft de verkiezingsprogramma’s doorgerekend op de 
milieu-effecten. Ze waarschuwen voor het “weglekeffect”. We maken het in Nederland voor bedrijven te 
duur, ze verhuizen naar het buitenland en daar gaan ze door. Netto effect voor het milieu is dan 0.  
Hiermee onderschrijven ze ook onze conclusie. 
 
We hebben aan verschillende politieke  partijen reacties gevraagd. Sommige partijen houden zich stil en 
anderen durven zich uit te spreken. VVD en D66 hebben zich nog niet uitgesproken. Waarschijnlijk wil men niet 
op de formatie en een nieuw regeerakkoord vooruitlopen. CDA,  PVDA en SGP onderschrijven de noodzaak van 
het behoudt van een gelijkspeelveld. Wel vullen partijen dat verschillend in. 
Ook EU commissaris Timmermans onderschrijft een EU aanpak met een principe van “do no harm” (=maak 
geen brokken).  Groen Links wil niet door met de compensatie maar pleit voor een Importbelasting voor 
producten die we invoeren. De industrie in Nederland exporteert veel buiten de EU en het wegvallen van deze 
markt lost een Importbelasting niet op. Als we de kartonbedrijven sluiten en Duitsland neemt het over dan mag 
je wel een importheffing gaan invoeren maar dan ben je de werkgelegenheid kwijt. En daarmee worden deze 
producten wel duurder voor de burger. 
 
In verschillende delen in het land hebben we de discussie gevoerd met de bedrijven en politiek. We hebben en 
zichtbare actie gehouden rond het Chemiepark in Delfzijl. En daarmee het probleem voor onze leden in de 
metaal en procesindustrie onder de aandacht proberen te brengen. 
 
NU WORDT HET SPANNEND EN GAAT HET EROM! 
De politiek onderzoekt de coalitiemogelijkheden zal na verkenning uiteindelijk een  Formateur aanstellen voor 
een nieuw regeerakkoord. Wij zullen ons signaal blijven afgeven en onze inzet van een groen Nederland en 
groen Europa met een gelijke kansen op een baan in de industrie verder gaan overbrengen  aan Den Haag. 
 



Wij willen dat onze industrie voorop gaat in de vergroening met behoud van goede banen waarmee je ook in 
Nederland nog een goede boterham kan verdienen. 
 
Ondertussen wordt onze petitie op: FNV petitie, door velen onderschreven en zullen we namens al deze 
ondertekenaars de formerende partijen wijzen op het belang van het gelijk speelveld.  
Heb je de petitie nog niet getekend, doe dat dan nu! 
 
Kun je nog meer doen dan alleen de petitie tekenen?  
Jazeker, zet hem door onder je collega’s op je bedrijf, en onder je andere contacten. 
En vraag je collega’s, familie en vrienden hem ook te tekenen.  
 
 
Wij gaan stug door voor behoud van de banen in de industrie.  
 
Bestuurders FNV  
 
Joosje de Lang 
Albert Kuiper 
 
 
 
 
 


